
Protokół Nr XXXI/2013 

z obrad XXXI sesji Rady Powiatu w Nidzicy IV kadencji, 

która odbyła się w sali konferencyjnej nidzickiego Ratusza 

w dniu 30 sierpnia 2013 r. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu p. Jacek Kosmala otworzył obrady sesji o godz. 12:00, 

następnie przywitał przybyłych gości w tym Pana Starostę- Grzegorza Napiwodzkiego, 

Sekretarz- p. Elżbietę Bieniek, Skarbnik –p. Renatę Mróz, dyrektorów i kierowników jednostek 

powiatowych, wydziałów Starostwa Powiatowego, służb mundurowych, przedstawicieli 

lokalnych mediów i wszystkich przybyłych. 

Oświadczył, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Powiatu p. Jacek Kosmala stwierdził, że porządek obrad sesji 

został dostarczony radnym wraz z materiałami sesyjnymi w regulaminowym terminie. Następnie 

zapytał czy są do niego uwagi. Uwag nie było. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Sprawozdanie z działalności Zarządu i wykonania uchwał Rady. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Sprawozdania stałych komisji Rady z działalności w I półroczu 2013 r. 

6. Informacja o kierunkach kształcenia w placówkach oświatowych podległych Powiatowi 

Nidzickiemu w roku szkolnym 2013/2014 i informacja o przygotowaniu szkół do roku szkolnego. 

7. Sprawozdanie z działalności niepublicznych jednostek oświatowych w roku szkolnym 2012/2013. 

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmian w budżecie powiatu na rok 2013, 

2) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Nidzica, 

3) zmiany uchwały Nr XXV/193/2013 Rady Powiatu w Nidzicy z dnia 22 lutego 2013 r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Nidzica, 

4) zmiany uchwały w sprawie podziału środków na 2013 rok przyznanych 

samorządowi powiatowemu przez Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych, 

5) obniżenia opłat za wydanie nowego dowodu rejestracyjnego pojazdu dla osób 

zamieszkałych w miejscowości Kozłowo obowiązanych do ubiegania się o nowy 

dowód rejestracyjny z powodu zmiany administracyjnej, 

6) wyrażenia zgody na oddanie w najem sal dydaktycznych stanowiących własność 

Powiatu Nidzickiego, będących w trwałym zarządzie Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących w Nidzicy, 

7) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej do powiatowego zasobu 

nieruchomości, 

8) wyrażenia zgody na oddanie w najem sali gimnastycznej przy Zespole Szkół 

Ogólnokształcących w Nidzicy, stanowiącej własność Powiatu Nidzickiego, będącej 

w trwałym zarządzie Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy, 

9) przekazania skargi do Komisji Rewizyjnej. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10. Wolne wnioski. 
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Ad. 2. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie zgłoszono. Został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 3. 

Pan Starosta Grzegorz Napiwodzki złożył sprawozdanie z międzysesyjnej działalności 

Zarządu i wykonania uchwał Rady. Sprawozdanie to stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu. Ponadto Pan Starosta przedstawił informację dotyczącą inwestycji realizowanych 

przez Powiatowy Zarząd Dróg w 2013 roku. 

 
Lp. Nazwa zadania Kwota 

planowana w 

budżecie (zł) 

Kwota po 

przetargu (zł) 

Uwagi 

1 Przebudowa kanalizacji deszczowej 

wraz z zainstalowaniem urządzeń 

podczyszczających i umocnieniem 

wylotów deszczowych w ciągu ul. 

Kościuszki w m. Nidzica 

135 000,00 63 329,93 

+3 075,00 

nadzór 

(łącznie 

66 404,93 ) 

Zadanie zrealizowane i 

odebrane 

2 Przebudowa dróg powiatowych wraz z 

chodnikami i kanalizacją deszczową 

przebiegających przez miejscowość 

Janowo i Komorowo dł 0,545 km 

500 000,00 

(po zmianach 

438 837,69 ) 

418 450,38 

  +4 551,00 

nadzór 

(łącznie 

423 001,38  ) 

Zadanie zrealizowane i 

odebrane 

3 Przebudowa chodnika w ciągu drogi 

powiatowej nr 1587N Szkotowo-Rogóż-

Kozłówko-Sarnowo wraz z 

opracowaniem dok. Technicznej ( 

dł.ok.0,700 m) 

172 000,00 144 697,69 

+ 7 872 PT 

(łącznie 

152 569,69 ) 

Zadanie zrealizowane i 

odebrane 

4 Remont drogi powiatowej nr. 1564N 

Bukowiec Wielki – Zaborowo dł. 950 m 

w m. Zaborowo 

160 000,00 146 134,82 zł Wybrany wykonawca 

termin zakończenia 

31.08.2013 (prace będą 

zrealizowane w dniach 30 i 

31 sierpnia ) 

5 Opracowanie projektu budowlanego na 

przebudowę ul. Kościuszki w Nidzicy 

10 000,00  Planowany przetarg 

październik 2013 

6 Wykonanie zatok parkingowych dla 3 

samochodów ciężarowych w ciągu ul 

Sienkiewicza wraz z opracowaniem 

dokumentacji technicznej 

95 000,00 39 389,64      

+ 5 658,00 

dokumentacja 

techniczna 

 (łącznie 

45 047,64 ) 

Zadanie zrealizowane  nie 

odebrane 

   

Powiatowy Zarząd Dróg w Nidzicy w miesiącu wrześniu ogłosi przetarg na zimowe 

utrzymanie dróg. Przedmiotem przetargu nie będzie kompleksowe utrzymanie dróg, lecz: 

- wynajem nośników pod piaskarki i samochodowe pługi boczne, 

- wynajem ciągników dwunapędowych z pługami czołowymi. 

Zawarcie umów bezpośrednio z właścicielami ciągników spowoduje szacunkowe 

oszczędności rzędu ok. 30.000 zł. 

Materiały do zwalczania śliskości jezdni PZD zakupi w ramach osobnego postępowania. 

Otwarcie ofert 02.09.2013 r. Szacowane oszczędności wynikające z faktu wykonania mieszanek 

piaskowo solnych przez PZD wyniosą ok. 100.000 zł. 

Działania te przyniosą łącznie oszczędności w wysokości 130.000 zł. Pan Starosta jest 

zadowolony z pomysłu i ocenia go pozytywnie.  

Następnie Pan Starosta poinformował o uzyskaniu 350.000 zł dofinansowania na 

przebudowę sali gimnastycznej przy Zespole Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy. Umowa 
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zostanie podpisana w poniedziałek. Pan Starosta podziękował dyrektorowi za przygotowanie 

wniosku.  

Pan Starosta przekazał także informację o końcowym etapie opracowywania projektu na 

budowę boiska wielofunkcyjnego przy ZSZiO w Nidzicy.  

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Bukowski zapytał czy środki, które nie zostały 

wykorzystane z przebudowy kanalizacji deszczowej na ul. Kościuszki mogą zostać wykorzystane w 

Gminie Nidzica.  

Pan Starosta Grzegorz Napiwodzki odpowiedział, że na posiedzeniu Zarządu ustalono, 

że niewykorzystane oszczędności zostaną zwrócone. Dodał, że gmina przygotowuje się do 

realizacji kolejnej inwestycji drogowej na ul. Młynarskiej, którą powiat ma dofinansować. 

Radny Stanisław Rabczyński zaproponował, aby część zaoszczędzonych z inwestycji 

środków przeznaczyć na dokończenie budowy chodnika w Piątkach, ok. 40-50.000 zł. 

Proponował, aby Zarząd wziął pod uwagę dokończenie brakujących ok. 200 m chodnika. 

Radny Ryszard Kumelski powiedział, że cieszy się z konkursu pn. „Czysta i Piękna 

Zagroda” Pogratulował wsi Browina. Zapytał, ile wsi brało udział w konkursie. Uważa, że 

nagroda stanowi zachętę do wzięcia udziału w kolejnej edycji. Następne pytanie radnego  

dotyczyło wysokości odszkodowania za grunty położone w Jabłonce pod rozbudowę drogi 

powiatowej, która z mocy prawa stała się własnością Powiatu Nidzickiego. Zapytał ile 

wnioskodawcy wynegocjowali za 1m
2 

gruntu.  

Pan Starosta Grzegorz Napiwodzki odpowiedział, że w tym roku odbyła się pierwsza 

edycja konkursu na szczeblu powiatowym. Do udziału zgłosiła się tylko jedna wieś. Analizując 

zadania, jakie zostały wykonane, jaki wkład wnieśli mieszkańcy wsi, komisja postanowiła 

przyznać nagrodę główną w wysokości 2.500 zł. W kolejnych latach nagroda za pierwsze 

miejsce nie ulegnie zmianie. Wieś, która zdobędzie drugie miejsce otrzyma nagrodę o wartości 

1.500 zł, a trzecie - 1000 zł. Pan Starosta wyraził nadzieję, że dzięki tym nagrodom zachęci do 

wzięcia udziału w konkursie wiele innych wsi.  

Następnie Pan Starosta Grzegorz Napiwodzki odpowiedział na kolejne pytanie radnego R. 

Kumelskiego. Powiedział, że nie doszło do porozumienia z wnioskodawcami, więc trzeba było 

wkroczyć na drogę administracyjną. Cena 1m
2
 wyniosła w granicach 16-18 zł, dokładnej stawki 

nie pamięta i nie chce przekazywać nieprawidłowych danych, więc po sprawdzeniu udzieli 

indywidualnie odpowiedzi p. Kumelskiemu. 

Radny Ryszard Kumelski nawiązując do konkursu pochwalił mieszkańców wsi za 

odwagę, że postanowili zgłosić swoją miejscowość do wzięcia udziału w konkursie. Ma nadzieję, 

że inne wsie pójdą tym tropem i zaczną brać w nim udział.  

 

Ad. 4. 

Radny Edward Rozmus zapytał czy część środków, która pozostała z inwestycji może 

być wykorzystana na wykonanie chodnika w miejscowości Łyna. Powiedział, że Zarząd w tym 

roku odmówił inwestycji mieszkańcom Łyny. Poinformował, że zakupili oni materiały niezbędne 

do budowy chodnika, oprócz krawężników i powinniśmy ją rozważyć. Uważa, że takie zadania 

powinniśmy wspierać przede wszystkim, dlatego, że jest to inwestycja społeczna.  

Radny Ryszard Kumelski powiedział, że na początku kadencji pytał Pana Wicestarostę o 

prace związane z rondem na skrzyżowaniu ul. Traugutta i 1- Maja, na które gm. Nidzica, jak i 

powiat wyłożyły ok. 200.000 zł. Pytał, co się dzieje w tej sprawie. Uzyskana wtedy odpowiedź 

go uspokoiła, bo mówiono, że będzie realizowana całość, od ul. Działdowskiej, przez Traugutta     

i 1–go Maja. p. Ryszard Kumelski dodał, że wielu mieszkańców sygnalizuje zły stan tych ulic. 

Jednak do tej pory ulice nie zostały poprawione i uważa, że prace nie będą rozpoczęte. Dodał, że 

czekając na nowy budżet nie mamy pewności czy inwestycja zostanie rozpoczęta w 2015 roku. 

Sprawa była monitorowana, pisała o tym prasa. Radny Wojewódzki – p. Kozłowski składał 

interpelację w Sejmiku. Może m. in. protest i inne rzeczy się przyczyniły do tego, że inwestycji 

nie będzie. Miało na to wpływ wiele czynników. Szkoda, bo za własne pieniądze tego nie 

zrobimy. Podkreślił, że poruszanie się po ulicach jest niebezpieczne. Apelował, aby nie czekać 

na budowę dróg, tylko dopominać się, aby w następnym budżecie zaplanowano remont drogi 

wojewódzkiej. Trzeba go zrobić nie czekając na przebudowę. Radny Ryszard Kumelski zwrócił 
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się do Pana Starosty i do Pana Przewodniczącego Rady, aby przygotować pismo w tej sprawie              

i już ubiegać się o jakiś konkretny remont ulic. W wystąpieniu tym, jak zaznaczył, reprezentuje 

dużą grupę swoich wyborców. 

Radny Stanisław Rabczyński przychylił się do wystąpienia p. Kumelskiego. Dodał, że już 

od kilkunastu lat mieszkańcy skarżą się na zły stan ulicy Traugutta. W 2004 r. wspólnie z gminą 

zostały podjęte naciski, by skutecznie wpłynąć na Urząd Marszałkowski. Pomagał wtedy 

ówczesny radny wojewódzki – p. Bolesław Tołłoczko. Działania były na tyle skuteczne, że 

została przeprowadzona analiza natężenia ruchu drogowego. Wspomniał, że pytał już na 

poprzedniej sesji, kiedy ruszą prace. Zapewniano go, że wykonany zostanie remont. W budżecie 

Urzędu Marszałkowskiego znalazła się ta inwestycja za ok. 60 mln zł, jednak protesty 

mieszkańców źle wpłynęły na dalszy bieg wydarzeń. Uważa, że za mało działano w sprawie 

inwestycji, kilka lat przespano. Protesty, Komitet stworzony przez mieszkańców, blokada drogi, 

nie sprzyjały inwestycji. p. Rabczyński i pewna grupa osób od początku wiedziała, że obwodnica 

Nidzicy jest nie do realizacji. Wicemarszałek powiedział, że na następną kadencję zostanie 

przełożona inwestycja, ale nie jest to pewne, czy ten typ dróg będzie miał dofinansowanie. W 

czerwcu podejmowała Rada Powiatu uchwałę w sprawie drogi nr 545 i nr 604, żeby wpłynąć na 

Urząd Marszałkowski. Wypowiada się na poprzedniej sesji o proteście p. ………, że to sabotaż. 

Uważa, że było wiele czynników, że inwestycja została przesunięta. p. ……… obraził się na 

niego, że powiedział, że to sabotaż. Jeśli tak, to przeprasza. p. Rabczyński podkreślił, że 

osobiście włożył dużo pracy odnośnie tej inwestycji i jest bardzo niezadowolony z biegu 

wydarzeń. Pesymistycznie patrzy w przyszłość odnośnie realizacji inwestycji. 

Radny Krzysztof Skurzyński zwrócił się z następującymi zapytaniami do 

Przewodniczącego Rady: 

1) Czy jest możliwość wykonania przejścia dla pieszych na ul. Nowomiejskiej, na 

wysokości „ronda”? Dodał, że zwiększyłoby to bezpieczeństwo pieszych, zwłaszcza 

teraz, gdy rozpoczyna się rok szkolny.  

2) Czy jest w planie w tym roku wykonanie dodatkowej wycinki odrostów drzew na 

odcinku drogi Dobrzyń- Frąknowo? 

3) Jakie będą podjęte działania w sprawie uschłych drzew na odcinku drogi 

Wietrzychowo- Bolejny? 

oraz pytania do Pana Starosty: 

4) Co dalej z ośrodkiem zdrowia w Napiwodzie? 
5) Czy prawdą jest, że w miesiącu lipcu Pan Starosta przydzielił nagrodę dla jednego z 

dyrektorów? Jakie jest uzasadnienie tej decyzji? 

Radny Ryszard Kumelski zwrócił się do Przewodniczącego Rady w sprawie zapytań z 

poprzedniej sesji kierowanych do Dyrektor ZOZ. Otrzymana odpowiedź go nie satysfakcjonuje. 

Postanowił bardziej uściślić swoje pytania i poprosił za pośrednictwem Pana Przewodniczącego 

o powtórne udzielenie odpowiedzi. Dodał, że nigdy by takiej odpowiedzi nie udzielił.  

Przewodniczący Rady odpowiedział, że skontaktuje się z Dyrektor ZOZ w tej sprawie. 

 

Ad. 5.  

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i Finansów, Rolnictwa i 

Ochrony Środowiska – p. Ewelina Szymańska złożyła sprawozdanie z działalności komisji w  

I półroczu 2013 r. Stanowi ono załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Uwag i pytań nie było.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sporu, Turystyki, Zdrowia, Opieki 

Społecznej i Pomocy Rodzinie - p. Leszek Chojnacki odczytał sprawozdanie z działalności 

komisji w I półroczu 2013 r. Stanowi ono załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

Uwag i pytań nie było.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej p. Zbigniew Wernik nie był obecny na obradach 

sesji, w związku z tym p. Leszek Chojnacki odczytał sprawozdanie z działalności Komisji 

Rewizyjnej w I półroczu 2013r. Stanowi ono załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

Uwag i pytań nie było.  
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Ad. 6. 

Pani Jolanta Tymińska przekazała informację o kierunkach kształcenia w placówkach 

oświatowych podległych Powiatowi Nidzickiemu w roku szkolnym 2013/2014 i informacje o 

przygotowaniu szkół do roku szkolnego. Stanowi ona załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Pan Starosta Grzegorz Napiwodzki na ręce dyrektora Liceum Ogólnokształcącego złożył 

podziękowania dla wszystkich nauczycieli. Był pod wielkim wrażeniem, co zrobili pracownicy 

szkoły za pieniądze z funduszu socjalnego. Pogratulował odnowienia domku i budowy grzybka 

w Ośrodku w Brzeźnie Łyńskim.  

Radny Ryszard Kumelski dołączył do gratulacji Pana Starosty. Poinformował, że w 

ramach funduszu świadczeń socjalnych w ZSZiO robiono to już wcześniej. Dodał, że placówki 

szkolne są w pełni przygotowane do rozpoczęcia roku szkolnego. Wnioskował, aby na 

przyszłość Rada podsumowywała przygotowanie szkół w późniejszym okresie, kiedy będą 

wszystkie dane wiarygodne. Wspomniał, że swego czasu Pan Starosta złożył gratulacje Panu 

Dyrektorowi LO za efektywne przygotowanie gimnazjalistów do testów, który napisali z 

dobrymi wynikami. Uważa, że dziś też jest okazja, mimo, że nie mówimy o gimnazjach. Jest to 

wielki sukces zarówno dla szkoły jak i dla całego powiatu. Mamy wybitną jednostkę, którą 

możemy się szczycić na terenie całego kraju. Jednak coś się dzieje, że nabór zmniejsza się. 

Powinniśmy zastanowić się, co jest tego przyczyną. Pogratulował raz jeszcze dyrektorowi i 

nauczycielom oraz życzył udanego roku szkolnego.  

Dyrektor ZSZiO p. Dariusz Wółkiewicz zauważył, że w ZSZiO oraz w CKP też część 

odpisu z ZFŚS przeznacza się na remonty Ośrodka. 

Pan Starosta Grzegorz Napiwodzki powiedział, że popiera takie działania. To przykład, 

że nauczyciele uczestniczą w utrzymaniu zasobów powiatu. Poinformował, że informacje w 

sprawie przygotowania szkół do rozpoczęcia roku szkolnego będą przekazywane pod koniec 

sierpnia. Jeśli chodzi o dane ostatecznego naboru to będą one do końca września. Dodał, że z 

ostatnich informacji wynika, iż przybywa uczniów w gimnazjum i w Specjalnym Ośrodku 

Szkolno- Wychowawczym. Jednak nadal będą dyrektorzy podejmować działania, by zwiększyć 

nabór w przyszłym roku szkolnym. Pan Starosta ma nadzieję, że wzbogacona oferta przyniesie 

efekty i zachęci wielu uczniów.  

 

Ad. 7 

Dyrektor ZDZ w Nidzicy p. Jacek Skwarski przedstawił sprawozdanie z działalności 

jednostki w roku szkolnym 2012/2013, które stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Uwag i pytań nie było. 

Dyrektor szkoły „ UNIWERSUS” p. Tadeusz Danelczyk przedstawił sprawozdanie z 

działalności jednostki w roku szkolnym 2012/2013, które stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu. 

Uwag i pytań nie było. 

Dyrektor szkoły „ AWA MEBEL” p. Edward Smoliński przedstawił sprawozdanie z 

działalności jednostki w roku szkolnym 2012/2013, które stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu. 

Uwag i pytań nie było. 

Dyrektor OREW p. Ewa Gałka wraz ze swoim zastępcą - p. Małgorzatą Chmielewską 

przedstawiły sprawozdanie z działalności swojej placówki w roku szkolnym 2012/2013, które 

stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Pan Starosta docenił i podziękował za działania Stowarzyszenia na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych. Uważa tę placówkę za powód do dumy. Na ręce Pani Prezes złożył 

podziękowania dla całego zespołu za pozyskiwanie pieniędzy i gotowość pomocy.  

Pani Ewa Gałka zaznaczyła, że w Ośrodku zatrudnionych jest 160 osób. To zintegrowany 

zespół ludzi i naprawdę działa. Ma dobrych zastępców. Podziękowała za współpracę samorządu. 

Uważa, że ten rok jest wyjątkowo trudny, bo przybyło zadań i osób niepełnosprawnych, a nie 

przybyło pieniędzy. 
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Ad. 8. 1) 

Skarbnik Powiatu p. Renata Mróz omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie powiatu na rok 2013. Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma uwagi. Uwag i pytań nie 

było.  

Rada w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXI/216/2013 w 

sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2013, która znajduje się w dokumentach Rady 

Powiatu. 

 

Ad. 8. 2) 

Pani Renata Mróz przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Gminy Nidzica. Uwag i pytań nie było.  

Rada w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXI/217/2013 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Nidzica, która znajduje się w 

dokumentach Rady Powiatu. 

 

Ad. 8. 3) 

Pani Renata Mróz przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXV/193/2013 Rady Powiatu w Nidzicy z dnia 22 lutego 2013r. w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Gminy Nidzica.  

Rada Powiatu w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXI/ 

218/2013 w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/193/2013 Rady Powiatu w Nidzicy z dnia 22 

lutego 2013 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Nidzica, która znajduje 

się w dokumentach Rady Powiatu. 

 

Ad. 8. 4) 

Pani Anna Kalinowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie podziału środków na 2013 rok przyznanych samorządowi powiatowemu przez 

Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. Przewodniczący zapytał, czy ktoś ma uwagi. 

Uwag i pytań nie było.  

Rada Powiatu w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 

XXXI/219/2013 w sprawie podziału środków na 2013 rok przyznanych samorządowi 

powiatowemu przez Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 

zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, która 

znajduje się w dokumentach Rady Powiatu. 

 

Ad. 8. 5) 

Pan Grzegorz Gromański przedstawił projekt uchwały w sprawie obniżenia opłat za 

wydanie nowego dowodu rejestracyjnego pojazdu dla osób zamieszkałych w miejscowości 

Kozłowo obowiązanych do ubiegania się o nowy dowód rejestracyjny z powodu zmiany 

administracyjnej.  

Rada Powiatu w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 

XXXI/220/2013 w sprawie obniżenia opłat za wydanie nowego dowodu rejestracyjnego 

pojazdu dla osób zamieszkałych w miejscowości Kozłowo obowiązanych do ubiegania się o 

nowy dowód rejestracyjny z powodu zmiany administracyjnej, która znajduje się w 

dokumentach Rady Powiatu. 

 

Ad. 8. 6) 

Pani Iwona Urbanowicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

oddanie w najem sal dydaktycznych stanowiących własność Powiatu Nidzickiego, będących w 

trwałym zarządzie Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy.  

Rada Powiatu w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 

XXXI/221/2013 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem sal dydaktycznych 
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stanowiących własność Powiatu Nidzickiego, będących w trwałym zarządzie Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących w Nidzicy, która znajduje się w dokumentach Rady Powiatu. 

 

Ad. 8. 7) 

Pani Iwona Urbanowicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości gruntowej do powiatowego zasobu nieruchomości.  

Rada Powiatu w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 

XXXI/222/2013 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej do 

powiatowego zasobu nieruchomości, która znajduje się w dokumentach Rady Powiatu. 

 

Ad. 8. 8) 

Pani Iwona Urbanowicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

oddanie w najem sali gimnastycznej przy Zespole Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy, 

stanowiącej własność Powiatu Nidzickiego, będącej w trwałym zarządzie Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących w Nidzicy.  

Rada Powiatu w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 

XXXI/223/2013 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem sali gimnastycznej przy 

Zespole Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy, stanowiącej własność Powiatu Nidzickiego, 

będącej w trwałym zarządzie Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy, która znajduje 

się w dokumentach Rady Powiatu. 

 

Ad. 8. 9) 

Przewodniczący Rady Jacek Kosmala przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przekazania skargi do Komisji Rewizyjnej.  

Rada Powiatu w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 

XXXI/224/2013 w sprawie przekazania skargi do Komisji Rewizyjnej, która znajduje się w 

dokumentach Rady Powiatu. 

 

Ad. 9. 

Pan Starosta Grzegorz Napiwodzki odpowiedział na pytanie w sprawie chodnika w 

Łynie. Powiedział, że pan Edward Rozmus musiał opuścić salę obrad, więc ustalił z nim, że 

spotkają się i osobiście udzieli mu odpowiedzi. Podał, że inwestycja ta nie została ujęta w tym 

roku w budżecie powiatu.  

Następnie Pan Starosta udzielił odpowiedzi na pytanie w sprawie drogi wojewódzkiej. 

Powiedział, że byłaby to inwestycja historyczna, gdyby została zrealizowana. Powiedział, że w 

2003 r. została podjęta uchwała w sprawie przeznaczenia pieniędzy na dokonanie analizy, a w 

2004 r. wraz z Gminą Nidzica przekazano 78.048,28 zł za jej opracowanie. W 2005 r. był ruch ze 

strony Zarządu Dróg Wojewódzkich, a w 2006 roku, wraz z Gminą Nidzica został sfinansowany 

projekt budowy ronda za 150.000 zł. Dopiero w 2009 r. temat został ponowiony. Przez trzy 

kolejne lata opracowywano nowy projekt przebudowy. Pan Starosta Grzegorz Napiwodzki 

stwierdził, że wszyscy doskonale wiedzą, z jakimi oporami to przebiegało. W 2012 i 2013 r. 

uczestniczył w spotkaniach, na których mówiono, że inwestycja jest pewna. Wywoływany był 

temat ścieżki rowerowej, zajmowano się innymi tematami, przedłużano inwestycję, po drodze 

jeszcze był protest i efekt końcowy - wszystkim znany. Pan Starosta zaczął przypuszczać, że 

inwestycja została zagrożona. Zaznaczył, że ze swej strony robił wszystko, co było możliwe, 

starał się wpływać na decyzje jednak decyzja jest taka, że inwestycja nie będzie realizowana. 

Gdyby była poza miastem, bez trudności, może byłoby inaczej. Przełożono inwestycję na nowy 

okres. Nie sięga w przeszłość, kto pomagał, kto przeszkadzał. Uważa jednak, że w sprawach, 

które dotyczą interesów nas wszystkich, powinniśmy mówić jednym głosem. Wspomniał, że 

odcinek drogi do „siódemki” jest realizowany, większość drogi przebiega przez nasz powiat. Ten 

proces jeszcze nie został zakończony. Należy wspomnieć, że jednak wykonują pewne działania i 

trzeba za nie podziękować, a nie tylko żądać. Tylko dzięki porozumieniu można coś osiągnąć. 

Na koniec pan Starosta powiedział, że ze względu na to, że inwestycja została przesunięta, 
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wystąpi z pismem żeby podjąć niezbędne działania w celu poprawienia stanu dróg wojewódzkich 

w Nidzicy 

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg p. Jacek Dłuski odpowiedział na pytanie Pana 

Radnego Skurczyńskiego w sprawie wykonania przejścia dla pieszych na ul. Nowomiejskiej. 

Powiedział, że nie słyszał o takim pomyśle, ale jeśli jest taka inicjatywa, to warto ją przemyśleć. 

Spróbuje je określić, zgodnie z przepisami. Odpowiedział na kolejne pytanie dotyczące wycinki 

odrostów. Powiedział, że wykonywano wycinkę odrostów, lecz one szybko odrastają. Uważa, że 

jest to jedna ze „szczęśliwszych” dróg. Starają się raz w roku dotrzeć wszędzie. Jednak w miarę 

możliwości zostaną podjęte działania. Na trzecie pytanie Dyrektor PZD odpowiedział, że wie o 

części nieprzyjętych drzew na odcinku Wietrzychowo- Bolejny. W protokole z gwarancyjnego 

przeglądu, w maju, spisano te, które będą wymienione jesienią. Będziemy je w ramach gwarancji 

sadzić do momentu, aż się przyjmą. 

Pan Starosta Grzegorz Napiwodzki odpowiedział na pytanie w sprawie działań, jakie są 

podejmowane, aby pozyskać lekarza rodzinnego dla mieszkańców Napiwody. Zaznaczył, że ze 

strony powiatu możemy pomóc w określonym zakresie. Padła deklaracja pomocy. Od 1 sierpnia 

ośrodek czeka na pojawienie się lekarza. Kolejny raz zadeklarował, że ośrodek znajdujący się w 

Napiwodzie będzie służył do celów zdrowotnych. Poinformował, że w lipcu odbyło się spotkanie 

z radą sołectwa Napiwoda. Pani Dyrektor ZOZ mówiła, że we wrześniu-październiku będą 

odpowiedzi lekarzy z zewnątrz. Po zapoznaniu się z efektami rozmów, przekaże informacje 

radnym. Radzono Radzie Sołeckiej porozmawiać z lekarzami, jednak żaden z nich nie jest 

zainteresowany. Jeśli nie uda się pozyskać lekarza rodzinnego, trzeba będzie podjąć decyzję jak 

zagospodarować ten ośrodek.  

Swoją wypowiedź Pan Starosta zakończył odpowiedzią na pytanie radnego                               

K. Skurczyńskiego w sprawie nagrody dla jednego z dyrektorów jednostek podległych. 

Powiedział, że chciał wynagrodzić solidną i ciężką pracę tej osoby. Zaznaczył, że szkoda, iż p. 

Skurczyński nie przyszedł z tym bezpośrednio do niego, bo odpowiada za politykę płacową w 

Starostwie. Uznaje zasadę, że jeśli jest bieda, to musi dotknąć wszystkich, dlatego nie 

pomyśleliśmy o dodatkach, czy nagrodach dla nauczycieli. Uchwalając budżet, mówił o 

wynagrodzeniach, że nie są przewidziane nagrody, ani podwyżki. Ale mówił też, że w ramach 

oszczędności, w bieżącym roku, jeśli pojawią się możliwości, być może będzie można 

wynagrodzić ciężką pracę. Wszędzie jest ograniczenie zatrudnienia. Patrząc na kierowników, ich 

osiągnięcia, motywując ich, chce wynagradzać za dobrą pracę. Jeśli ktoś zasługuje, to Starosta 

ma kompetencje, aby wynagradzać nie zwiększając budżetu. Mówił wcześniej, że być może będą 

takie możliwości i za dobrą pracę będzie się starał wynagradzać. W niektórych zakładach 

pozwolono wypłacić premie. Zaprosił do siebie p. Skurczyńskiego, aby przedstawić te 

informacje w szczegółach. 

Radny Krzysztof Skurczyński zaznaczył, że nie chciał żadnej wykładni. Pan Starosta ma 

takie kompetencje, więc dał nagrodę. Prosi o uzasadnienie, dlaczego ten człowiek dostał 

nagrodę, co zrobił dobrego dla powiatu. Prosił o udzielenie odpowiedzi na to pytanie na piśmie. 

Pan Starosta Grzegorz Napiwodzki odparł, że zgodnie z prośbą radnego Skurczyńskiego 

udzieli pisemnej odpowiedzi. 

Przewodniczący Rady - Jacek Kosmala zaznaczył, że radny Ryszard Kumelski i dyrektor 

ZOZ już sobie wyjaśnili sprawy poruszane na poprzedniej sesji.  

Potwierdził to p. R. Kumelski. 

 

Radny Stanisław Rabczyński wniósł uwagę dotyczącą drogi nr 545. Dodał, że w kosztach 

projektu uczestniczył Zarząd Dróg Wojewódzkich. Jednak inwestycja ta odsunęła się w czasie. 

Powiedział, że 20 listopada 2006 r. przestał być Starostą, a projekt został ujęty w planie 

finansowym Urzędu Marszałkowskiego. Kilkakrotnie chciał uzyskać odpowiedzieć na pytanie, 

co z inwestycją. Boli go, że tak się sprawa zakończyła, więc o tym mówi. 

 

Ad. 10 

Radny Ryszard Kumelski wyraził zadowolenie z wypowiedzi Pana Starosty, który mówił, 

że będą robić wszystko, aby dokonać przebudowy drogi wojewódzkiej. Cieszy się, że ta 
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inwestycja jest ważna zarówno dla Powiatu Nidzickiego jak i dla Gminy Nidzica. Dodał, że 

powinniśmy tłumaczyć mieszkańcom, że odcinek drogi 545 należy do województwa. Zrobić 

trzeba przynajmniej remont do czasu przebudowy, żeby ludzie mogli bezpiecznie się poruszać. 

Trzeba działać, zdaniem radnego, wspólnie z Radą Miejską. Chciałby również, aby mieszkańcom 

wytłumaczyć, dlaczego tak się stało. Powiedzieć po kolei, co zrobiono od 2003 r. 

Pan Starosta Grzegorz Napiwodzki powiedział, że wczoraj miał spotkanie ze Starostą 

Szczycieńskim, który poinformował go o wynikach rozmów z Marszałkiem odnośnie budowy 

lotniska w Szymanach. Inwestycja idzie pełną parą. Będzie realizowana. Padło stwierdzenie, z 

ust Marszałka, że droga 604 będzie poprawiona. Jeśli powstanie lotnisko, to jego oddziaływanie  

będzie bardzo szerokie. Wówczas będzie kolejne uzasadnienie do realizacji przebudowy dróg w 

Nidzicy. 

Przewodniczący Rady Jacek Kosmala poinformował, że na spotkaniu z Panem 

Marszałkiem poprosił o ponowne rozważenie przebudowy dróg. Powiedział, że nie da rady. Pytał 

też projektanta, czy jest to możliwe. Ten odparł, że taką inwestycję realizowali w Łodzi. W ciągu 

roku zrobili całą. Wypowiedział się też w kwestii kolejnych wyborów, aby wybrać do 

Samorządu Województwa dwie osoby i mieć większą siłę przebicia w województwie. 

Radny Waldemar Słupski przekazał radnym artykuł na temat chorób odzwierzęcych. 

Poinformował, że pojawia się coraz więcej chorób, które mogą zaatakować organizm człowieka 

m.in. babeszjoza. To groźna choroba odkleszczowa. Przez jedzenie nie umytych owoców leśnych 

można zarazić się bąblowcem. Niektóre choroby odzwierzęce jest ciężko zdiagnozować. Radny 

zachęcił wszystkich do przeczytania artykułu. Dodał, że Lasy Państwowe nie są tej sprawie 

obojętne. Polecił ten materiał także szkołom, by profilaktycznie zapoznano się z nim w szerszym 

zakresie. 

Radny Robert Radzymiński powrócił do tematu drogi 545. Uważa, że trzeba poszukać 

wsparcia w Powiatach Działdowskim i Szczycieńskim, ponieważ te powiaty także będą 

korzystać z tej drogi i siła przebicia będzie większa. Uważa, że Urząd Marszałkowski od 

początku nie był zainteresowany wykonaniem tej inwestycji. Protesty to była okazja, żeby podjąć 

uchwałę o zmianie planu budżetu i przesunąć środki z budowy dróg na inne inwestycje.  

Przewodniczący Rady Jacek Kosmala przeczytał zaproszenie na sesję Rady Miejskiej w 

dniu 4 września br. oraz zaproszenie na dożynki gminne w Nidzicy w dniu 7 września br i w 

Kucach w dniu 15 września br. Następnie, wobec wyczerpania porządku, o godz. 15:20 zamknął 

obrady XXXI sesji Rady Powiatu w Nidzicy. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:  

 

     Inspektor        Przewodniczący Rady 

/-/  Małgorzata Wojtaszewska      /-/ Jacek Kosmala 

                                                                   

 

 

 

 

 

 


